
  آتش سوزی در بیشه عرب حسن شوشتر
فرماندار شوشتر گفت: در پی وقوع آتش سوزی در بیشه 
منطقه عرب حسن این شهرستان، نیرو های آتش نشانی به 
محل اعزام و عملیات اطفای حریق برای مهار آتش سوزی آغاز 
شد. به گزارش ایلنا از خوزستان، محسن سید موسوی افزود: 
با توجه به حجم حریق و همچنین وزش باد که موجب افزایش 
آتش شد، با هماهنگی با اداره کل مدیریت بحران استانداری 
، ملاثانی، شهید  نیرو های آتش نشانی از شهر های اهواز
شرافت، سرداران و شرکت کشت و صنعت امام خمینی، یگان 
حفاظت محیط زیست و منابع طبیعی و خودرو های سنگین 

تیپ ۴۵ ارتش در محل حاضر و اقدام به مهار آتش کردند. 
 

دمای ۵۰ درجه در انتظار هرمزگانی ها
کمیت  امروز پنجشنبه ۱۰ خرداد تا اوایل هفته آینده، با حا
جوی پایدار افزایش محسوس ۳ تا ۵ درجه ای دما در بیشتر 
نقاط هرمزگان پیش بینی می شود. مجتبی حمزه نژاد گفت: 
رسیدن دمای بیشینه به آستانه ۵۰ درجه سلسیوس در 
شهرستان های پارسیان، بستک، میناب، رودان و برخی نقاط 
مرکزی و شمالی استان دور از انتظار نیست. حمزه نژاد توصیه 
کرد در این مدت از قرار گرفتن در معرض نور مستقیم خورشید 
در ساعات گرم روز و همچنین از رفت و آمد های غیر ضروری 
از حوالی ظهر تا غروب آفتاب خودداری شود. وی افزود: دریا 
نیز آرام و شرایط برای رفت و آمد شناور ها مساعد است، اما در 
، وزش  کان تا ساعات بعدازظهر نیمه غربی خلیج فارس کما
باد های نسبتاً شدید شمال غربی و مواج بودن دریا پیش 

بینی می شود. 

۸۷ مسموم با قارچ سمی 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان کرمانشاه 
چ های سمی خودرو در  با اشاره به خطر مسمومیت با قار
چ سمی در کرمانشاه  طبیعت، از بستری ۸۷ مسموم با قار
کرد: از ابتدای فصل بهار  خبر داد. ابراهیم شکیبا اظهار 
چ های خودرو  توصیه هایی در خصوص عدم استفاده از قار
چ از دستفروشان به شهروندان داده  در طبیعت و خرید قار
شده است. وی افزود: قارچ های سمی از نظر ظاهری و طعم 
مشخصه خاصی ندارند که آن را با قارچ های سالم متمایز کند 
چ های خودرو در طبیعت که سمی  از این رو استفاده از قار
بودن یا نبودن آنها فقط در آزمایشگاه مشخص می شود 
ممنوع است. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان 
چ های سمی بسیار زیاد  کرمانشاه تصریح کرد: خطرات قار
است و مسمومیت های شدیدی حتی منجر به مرگ را به 
دنبال دارد و از این رو باید مردم در این موضوع مراقبت داشته 
باشند. وی ادامه داد: از ابتدای فصل بهار تا به امروز ۸۷ بیمار 
بستری با علائم مسمومیت با قارچ سمی در بیمارستان های 
کرمانشاه مورد درمان قرار گرفته اند. شکیبا خاطرنشان کرد: 
چ سمی  خوشبختانه در سال جاری فوت ناشی از مصرف قار
در استان کرمانشاه نداشتیم و امیدواریم مردم با رعایت نکات 

بهداشتی در تداوم این مساله کمک کنند. 

ارزیابی شایستگی آب زنجان
گفت:  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان، 
دومین ارزیابی شایستگی آزمایشگاه مرکزی آب این شرکت با 
حضور ممیّزین شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور انجام 
، اظهار کرد:  شد. علی محمد نادرخانی، امروز با اعلام این خبر
آزمایشگاه مرکزی آب زنجان از سال 96 موفق به کسب گواهی 
ISO ۱۷۰2۵ شده و تا کنون 6 بار موفق به تمدید و انطباق 
فعالیت ها با این استاندارد شده است. مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب استان زنجان، ادامه داد: این ارزیابی بر اساس نظام 
نامه تایید شده معاونت نظارت بر بهره برداری که به تصویب 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور رسیده است، 
انجام می گیرد و کسب و تمدید آن، تائید اطمینان از صحت 
و دقت نتایج آزمایشگاه را به دنبال دارد. وی، تصریح کرد: 
ارزیابی دوم شایستگی آزمایشگاه مرکزی آب زنجان شامل 
معیارهایی همچون استاندارد ISO ۱۷۰2۵ ویرایش 2۰۱۷، 
روش های اجرایی، دستورالعمل ها، فرم ها، سایر مستندات 

و استانداردهای مرتبط است. 
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استان هــــــــــا

اخبار کوتــــاه

 
درآمد 

کارمند است، درآمد کمی داریم. فرزندم به  همسر من 
دنبال کلاس های تفریحی مثل شناست. قیمت این کلاس ها 
بالاست. طوری که والدین شرمنده فرزندان می شوند. از شما 
خواهشمندیم پیام ما را به گوش مسئولان برسانید که حقوق 

ما کارمندان را بالا ببرند. 
سلیمانی از تهران

 
کلاس های تابستانی

و  گران است  واقعا خیلی  تابستانی  کلاس های  شهریه 
خانواده هایی که با یک حقوق کارگری زندگی می کنند به هیچ 
عنوان نمی توانند فرزندان خود را به این کلاس ها بفرستند. 
لازم است مسئولان فکری هم برای حال این خانواده های 

کم درآمد بکنند. 
هاتف از شهرری

کرایه خانه 
متاسفانه عده ای از صاحبخانه ها به شرایط اقتصادی و 
مشکلات مستاجران توجهی ندارند و هر میزانی که دلشان 
خواست اجاره خانه را تعیین می کنند و هیچ قانونی هم وجود 
ک  ندارد که به میزان کرایه ها و چگونگی ثبت آنها در دفاتر املا
رسیدگی کند. امیدواریم مجریان قانون برای حمایت از اقشار 
آسیب پذیر جامعه طرحی را تدوین و در مجلس شورای 

اسلامی مورد بررسی و تصویب قرار دهند. 
کمالی از تهران 

                       ۸۸1۰۵۰۰۷                 
روی خط آرمان ملی

نگاهی به فراز و فرودهای نبض تپنده محیط زیست کشور در روزگار بی آبی : 

وضعیت دریاچه ارومیه فعلا مناسب است

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی: 

 تاثیر معدل در کنکور قطعی است

  درگیری متخلفان
 با محیط بانان لرستانی

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست 
با  از درگیری شدید متخلفان  لرستان 
محیط بانان لرستانی خبر داد. محمد 
از  واصله  گزارش  طی  گفت:  صالحی 
ورود  بر  مبنی  محیط زیست  همیاران 
متخلفان به منطقه شکار و صید ممنوع 
تخریب  و  اشجار  قطع  و  پهلو  هشتاد 
طبیعت برای زغال گیری، گشت اجرایی 
پیگیری  برای  استان  حفاظت  یگان 
موضوع به محل اعزام شدند. صالحی 
حضور  بعد  بلافاصله  متخلفان  افزود: 
و تذکر محیط بانان اقدام به درگیری و 
تیراندازی مستقیم به سمت ماموران 
کردند. فرمانده یگان حفاظت محیط 
گفت: در این  زیست استان در ادامه  
درگیری به من و چند محیط بان دیگر 
آسیب و جراحت وارد شده است. وی 
افزود: در چند روز گذشته این دومین 
بار است که متخلفان اقدام به درگیری 
و تیراندازی مستقیم به سمت ماموران 

محیط زیست استان کرده اند. 

ساخت خوابگاه های متاهلی 
وزیر علوم با بیان اینکه دانشگاه ها 
متاهلی  خوابگاه های  ساخت  برای 
بسیج شده اند، گفت: دانشگاه ها لیست 
کنده خود را به کارگروه و  اموال مازاد و پرا
کمیسیون  مولدسازی می آورند و مجوز 
اعتبارات  از  و  می فروشند  و  می گیرند 
آنها برای ساخت خوابگاه های متاهلی 
ایلنا،  گزارش  به  می کنند.  استفاده 
جلسه  پایان  در  گل  زلفی  محمدعلی 
هیات دولت درباره ساخت خوابگاه های 
متاهلی دانشجویان گفت: خوشبختانه 
برای خوابگاه های متاهلی دانشگاه های 
ما بسیج شدند و بر اساس مجوزی که 
هیات دولت برای مولدسازی می دهد 
خیلی از دانشگاه ها لیست اموال مازاد 
کنده خود را به کارگروه و کمیسیون   و پرا
مولدسازی می آورند و مجوز می گیرند 
برای  آنها  اعتبارات  از  و  و می فروشند 
ساخت خوابگاه های متاهلی استفاده 

می کنند. 

 وظایف واحدهای قضایی 
در مدیریت بحران

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
گفت:  تهران  استان  دادگستری  جرم 
براساس اظهار نظر کارشناسان به طور 
2۰۰ سال یک  تا   ۱۵۰ میانگین بین هر 
خ می دهد که در  زلزله شدید در تهران ر
حال حاضر ۱9۴ سال از آخرین زلزله واقع 
شده می گذرد؛ لذا ضرورت پیش بینی و 
آمادگی و مقابله و باز توانی با این پدیده و 
مخاطره طبیعی از سوی دستگاه قضائی 
امری قطعی است. به گزارش قوه قضائیه، 
شورای  جلسه  در  نیکوکار  ابوالفضل 
مدیران برنامه ریزی استان گفت: پیش 
نویس دستورالعمل وظایف واحدهای 
قضائی در مدیریت بحران تهیه شده 
که در معرض اظهار نظر همکاران قرار 
خواهد گرفت. این مقام قضائی گفت: 
کارگروه حقوقی و قضائی مدیریت بحران 
شهر و استان تهران به تصدی رئیس کل 

دادگستری استان تهران فعال است. 

۳ هزار بیمار اعصاب و روان 
تحت پوشش بهزیستی 

مدیرکل بهزیستی استان زنجان گفت: 
در حال حاضر 2 هزار و 92۴ بیمار دارای 
مشکلات اعصاب و روان وروانی مزمن 
تحت پوشش بهزیستی هستند و 2 مرکز 
شبانه روزی نگهداری در استان فعالیت 
که ۳۳۷ نفر از خدمات شبانه  می کنند 
کز بهره مند هستند. روح اله  روزی این مرا
خدابنده لو عنوان کرد: بهزیستی، بیماران 
کمیسیون  تشخیص  با  مزمن  روانی 
تعیین شدت  و  نوع  )تشخیص  پزشکی 
معلولیت( را در محدوده سنی ۱۵ تا 6۰ 
کز پذیرش می کند. وی افزود:  سال در مرا
ویزیت  توانبخشی،  مراقبتی  خدمات 
پزشک و روانپزشک، خدمات کاردرمانی، 
خدمات پرستاری، خدمات روانشناسی، 
خدمات مددکاری، خدمات حرفه آموزی 
اعلام  بر  بنا  می شود.  ارائه  بیماران  به 
روابط عمومی بهزیستی استان زنجان، 
پرونده  خلاصه  برگ  مسئول  مقام  این 
بستری در بیمارستان روانپزشکی و در 
صورت فقدان سوابق بستری، مستندات 
و سوابق تشخیصی و درمانی آزمایش های 
، هپاتیت،  کلینیکی، آزمایش های ایدز پارا
از  مددکاری  گزارش  توبرکولین،  تست 
 ، وضعیت اقتصادی و اجتماعی خانوار
قیم نامه برای بیماران محجور، برگه دستور 
قضائی ارجاع برای افراد مجهول الهویه 
موثر  سرپرست  فاقد  یا  بی سرپرست  یا 
)ارجاعی از دستگاه قضائی(، نامه ستاد 
پذیرش و... را از جمله مراحل پذیرش و 
کز شبانه روزی  تشکیل پرونده بیمار در مرا

بیماران روانی مزمن برشمرد. 

 رئیس اتحادیه صنف دارندگان جراید: شورای شهر تهران و شرکت ساماندهی 
صنایع و مشاغل شهر تهران، بدون رعایت وضعیت صنف، دست به تعیین و 
تصویب میزان اجاره بها زده انداعضای شورای اسلامی شهر تهران، یک فوریت 
لایحه تعیین اجاره بهای کیوسک های عرضه گل و مطبوعات را با ۱9 رأی موافق به 
تصویب رساندند. مهدی چمران، ریاست شورای شهر تهران در دویست وچهلمین 
جلسه علنی این شورا، گفت: اضافه کردن هرگونه کیوسک با هر نوع سازه ای در 
هر کجای شهر تهران ممنوع است و شهرداری نیز نمی تواند چنین کاری را انجام 
دهد. به گفته وی، کیوسکی تحت عنوان نمایشگاه مصالح ساختمانی در منطقه 
یک زیر پل ساخته شده و نمی دانیم چه الزامی داشته و این اقدام ممنوع است و 
حتما باید از شورا اجازه می گرفتند که چنین کاری نکردند؛ لذا به شهردار منطقه یک 
موضوع را اعلام خواهیم کرد تا در صورت تخلف این کیوسک تخریب شود. دلیل 
گر خلاف باشد حتما باید تخریب شود. رئیس شورای شهر  را ابتدا می پرسیم و ا
تهران ادامه داد: قیمت های جدید ارائه شده در کمیسیون ها بررسی خواهد شد و 
در نهایت ارقام در صحن شورا بررسی و به تصویب خواهد رسید. رئیس کمیسیون 
سلامت شورای اسلامی شهر تهران هم با بیان این که سالانه باید دو درصد از 
کیوسک های موجود کاسته شود، توضیح داد که شهرداری باید در خصوص 
این موضوع و همچنین نحوه قرارداد با کیوسک داران گزارشی را در صحن شورا 
ارائه کند. نهایتا اجاره بهای کیوسک های مطبوعات در سطح شهر تهران پس از 

بحث و بررسی لایحه اصلاحیه مصوبه تعیین و توسط اعضای شورای اسلامی شهر 
تهران به تصویب رسید. رئیس اتحادیه صنف فروشندگان جراید، در این رابطه 
می گوید که واحدهای صنفی او همه ساله با این معضل مواجهند. به گفته فضایل 
آقازاده، متاسفانه شورای شهر تهران و شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر 
تهران، بدون رعایت وضعیت صنف، دست به تعیین و تصویب میزان اجاره بها 
زده اند. به گفته او اجاره بها نسبت به سال قبل ۴۵درصد افزایش داشته؛ افزایشی 
که باید براساس قانون و قاعده انجام می شد و حالا به دلخواه و بنا بر نظرات و 
تصمیم گیری های شخصی صورت گرفته است. آقازاده معتقد است: »در حال حاضر 
نارضایتی خاصی میان اعضای این صنف به وجود آمده و وضعیت صنف ما روز به 
روز بدتر می شود.«به گفته رئیس اتحادیه صنف فروشندگان جراید در حال حاضر 
کیوسک داران اجازه فروش سیگار را ندارد و رسته شغلی آن ها را فروش مطبوعات 
تعیین کرده اند. آقازاده، توضیح می دهد که با توجه به گسترش و همه گیری فضای 
مجازی دیگر کسی روزنامه نمی خواند و تیراژها پایین آمده و جراید فروش ندارند. 
همین امر موجب شده این صنف از روی ناچاری به فروش چای روی بیاورد که به 
گفته رئیس اتحادیه صنف فروشندگان جراید، در کیوسک های مطبوعاتی واقعا 
کار سختی است اما مجبورند برای این که هزینه های خانواده خود را تامین کنند به 
این کار سخت تن بدهند. آقازاده اظهار تاسف می کند که مسئولان ساماندهی به 

این مسائل توجه نمی کنند. 

به دنبال تعیین و تصویب میزان اجاره بهای کیوسک های مطبوعاتی: 

افزایش ۴۵درصدی اجاره  بها نارضایتی این صنف را به دنبال داشت

 آرمان ملی: دریاچه ارومیه، این نبض تپنده محیط 
زیست کشور در تلاطم جریان های سیاسی و اجتماعی ایران 
و همزمان با مدیریت روسای جمهور و مدیران محیط زیستی 
متنوع، بازتاب دهنده وضعیت گونه گون نحوه مدیریت ها 
و نیز شرایط زیستی شهروندان است چرا که به واقع محیط 
زیست هر کشور بازتاب دهنده وضعیت زیست و حتی شرایط 

کنان مقیم در آن کشور هم به حساب می آید.  اقتصادی سا
احیای  اما،  مسئولانه  سیاست ورزی های  لابه لای  در 
دریاچه ارومیه بخشی جدایی ناپذیر از وعده های انتخاباتی 
گر کاندیدا یا مسئول وقتی شانس بیاورد و  هم بوده اند و ا
باران دریاچه را پرکند، آن را به حساب مدیریت خود گذاشته 
و درصورت خالی شدن آن را به سیاست های دولت قبل ربط 
می دادند.  در حالی که خبرها از افزایش دما در نقاط مختلف 
کشور حکایت دارد، اخباری از مناسب بودن وضعیت دریاچه 
گفته شده فعلا  که  ارومیه هم به گوش می رسد؛ وضعیتی 
این گونه است و افزایش درجه حرارت منجر به تبخیر آب 
دریاچه ارومیه شده است. علی سلاجقه در پایان جلسه 
هیات دولت با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
در خصوص اینکه آیا وضعیت دریاچه ارومیه در فصل گرما 
تغییر می کند، اظهار کرد: خوشبختانه فعلا وضعیت دریاچه 
ارومیه مناسب است و بارش ها هم خوب بوده است اما با 
افزایش درجه حرارت، تبخیر آب دریاچه بیشتر خواهد شد. 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست همچنین به وضعیت 
بسیاری از سدهای کشور اشاره کرد که سرریز شده اند و 
پنج استان کشور در این زمینه مشکل دارند که به گفته او 

ان شاءا... این مشکل هم حل شود. 
  چرا ستاد خوب عمل نکرد؟

رسانه ها هرازگاهی انتقاداتی از نحوه مواجه مسئولان 
گرفت و  که برای احیای دریاچه ارومیه شکل  و ستادی 
ح می کنند.  کرد و یا نکرد، بحث هایی را مطر که  کارهایی 

کمبود بودجه و  که متولیان ستاد به  واقعیت این است 
تغییر مدیریت ها و نیمه کاره ماندن فعالیت های مدیران 
وقت اشاره کرده و منتقدان هم می گویند که اتفاقا همین 
ستاد دریاچه را به نابودی کشاند. روزنامه فرهیختگان در 
سال ۱۴۰۱ طی گفت وگو با کارشناس حوزه آب و پژوهشگر 
که »ستاد احیای  حوزه بحران های محیطی، نوشته بود 
دریاچه ارومیه درصدد این بود به جای اینکه از متخصصان 
آبی  منابع  و  پایدار  توسعه  محیط  زیست  کارشناسان  و 
دعوت کند و به جای اولویت دادن به علم و دانش، افرادی 
را در این ستاد احیای دریاچه ارومیه به  کار گیرد که هرچه 
بیشتر پول و اعتبار از منابع دولتی درخواست کنند. منابع 

پول و اعتبارات مالی برای ستاد احیای دریاچه ارومیه در 
نظر گرفته شد آن هم در زمان ریاست آقای عیسی کلانتری. 
این ستاد تشکیل شد و در برهه ای هم نسبتا عملکرد بدی 
گهان حجم آب  نداشت ولی نمی دانم چه اتفاقی افتاد که نا
دریاچه ارومیه یعنی ظرف یک سال ۳۷ درصد کاهش یافت 
و همین الان تراز دریاچه ارومیه حدود چهار متر از شرایط 
کولوژیک پایین تر است و این دریاچه تقریبا صحرا می شود.  ا
وقتی برای دریاچه ارومیه یا هر منبع آبی دیگر کمیته یا ستاد 
یا هر چیز دیگری تشکیل می شود بودجه دولتی صرف این 
کمیته ها و ستادها می شود که اینها در قبال محیط  زیست و 
گر  در قبال دولت جمهوری اسلامی و مردم مسئول هستند. ا
مشکل این ستاد، علم و خرد و دانش و تخصص بود، ما کم 
نداریم کارشناسان و متخصصان محیط  زیستی که در سطح 
کشور هستند و می توان قسم خورد از زمانی که ستاد احیای 
دریاچه ارومیه تشکیل شد، اینها را دعوت نکردند. بسیاری 
 ، از کارشناسان محیط  زیست و منابع آب و توسعه پایدار
کولوژیست هایی بودند که پای شان به ستاد  بوم شناس و ا
احیای دریاچه ارومیه که از بودجه دولتی ارتزاق می کند، باز 
نشده است.«اما آقای کلانتری در سال 9۷ و پیش تر از این 
کید کرده بود که مشکلات اصلی  اظهارات، در گفت وگویی تا
احیا نشدن دریاچه ارومیه، این بوده که دستگاه های اجرایی 
تصمیم دولت را قبول ندارند. در جلسه ای که روابط عمومی 
ستاد احیای دریاچه ارومیه برگزار کرده بود، کلانتری درباره 
همکاری نکردن دستگاه های اجرایی در استان ها با ستاد 
احیای دریاچه ارومیه، گفت: دولت چیزی تصویب می کند اما 
در عمل دستگاه استانی هرچه که خواست انجام می دهد. 
مدیران عافیت  طلب شده اند و اصلا حاضر نیستند برای 
گر قرار باشد دولت  یک مساله کوچک اندکی ریسک کنند. ا
تصمیم بگیرد و دستگاه های اجرایی استانی به شیوه خود 
کارآمد خواهیم بود. به  اجرا کنند بی شک ما یک نظام نا
گزارش خبرآنلاین، عیسی کلانتری درباره مساله رهاسازی 
مازاد آب سدها، اظهار کرد: مساله رهاسازی مازاد آب سدها 
که در زمان حمید چیت چیان )وزیر نیروی دولت یازدهم( 
گر آب سدها در حوضه آبریز از یک  تصویب شد و قرار شد ا
میزان بیشتر شد در اختیار دریاچه قرار گیرد و همه آن سهم 

دریاچه باشد. 

 احتمال وقوع سیل های تابستانی در تهران
 با اینکه تهران با کاهشی ۳۰ درصدی درخصوص بارندگی مواجه بوده، احتمال وقوع سیل در تابستان در همین 
، بسیار بالا به نظر می رسد. تغییرات جوی و اقلیمی که امسال به نظر بیش از هر سال دیگری رخ نموده و خودی  شهر
نشان داده. مدیرکل هواشناسی استان تهران ضمن اشاره به کاهش ۳۰ درصدی بارش در استان گفت: امکان رخداد 
پدیده های حدی و مخاطرات هواشناسی نظیر طوفان، سیل و تگرگ طی تابستان دور از انتظار نیست. مازیار غلامی 
افزود: بررسی و تحلیل داده های ایستگاه های هواشناسی استان تهران بیانگر آن است که از ابتدای سال زراعی )۱ 
مهر ۱۴۰2( تا 6 خرداد استان تهران به صورت پهنه ای ۱۷۸ میلی متر بارش دریافت کرده که در مقایسه با میانگین 
( حدود ۳۰ درصد کاهش یافته این در حالیست که در مقایسه با سال  بلندمدت در همین بازه زمانی )2۵2 میلی متر
( بیانگر افزایش حدود 2۵ درصدی است. او اضافه کرد: این میزان بارش توانسته 6۳.۵ درصد  قبل )۱۴۳ میلی متر
که متوسط بلندمدت بارش استان تهران برای یک سال کامل آبی 2۸۰ میلی  بارش مورد نیاز سال آبی را تامین کند چرا
متر است البته بارش اردیبهشت ماه در حد نرمال در مقایسه با میانگین بلندمدت بوده است. مدیرکل هواشناسی 
کان کاهش بارش انباشته شده موضوع مهم و  کید کرد: به رغم افزایش بارش نسبت به سال قبل، کما استان تهران تا
جدی است بنابراین لازم است ضمن صرفه جویی در بخش های عمومی مانند مصارف خانگی و بخش های تخصصی 
مانند کشاورزی و صنایع نسبت به مدیریت منابع و مصارف آب با دقت بیشتری اقدام شود. به منظور مدیریت بهتر 
شرایط و برنامه ریزی بهینه، به پیش بینی های کوتاه مدت هواشناسی در خصوص بارش به ویژه برای اقداماتی مانند 
آبیاری فضای سبز شهری، آبیاری های کشاورزی، میزان بهره برداری از آب سدها توجه بیشتری شود. وی با بیان اینکه 
متوسط دمای هوا از ابتدای سال زراعی تا 6 خرداد در مقایسه با دوره آماری بلندمدت ۱.6 درجه سلسیوس و نسبت 
به سال قبل یک درجه افزایش یافته است، گفت: متوسط دما در فروردین بیش از نرمال و در اردیبهشت در حد نرمال 
بوده است. افزایش دما ۱.6 درجه ای نسبت به میانگین بلندمدت از نظر افزایش میزان تبخیر سطحی ناشی از افزایش 
خ داده طی سه ماه اخیر تا حد  دما و تاثیر منفی بر منابع آب و کشاورزی حائز اهمیت است اما بارش های به هنگام ر
ک شده و از تاثیر منفی تبخیر سطحی کاسته است و از منظر کشاورزی، مدیریت منابع  زیادی سبب حفظ رطوبت خا

ک بسیار مفید بوده است.  آب و منابع طبیعی و جلوگیری از شکل گیری کانون های گردوخا

با  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دبیر    
کنکوری این شورا،  اشاره به این که مصوبه 
مصوبه ای قطعی است و سال های آینده هم 
گر عزیزان  اجرا می شود، گفت: »این مصوبه ا
پیشنهادهایی دارند یا نواقصی بر این مصوبه 
در نظر دارند؛ شورای عالی انقلاب فرهنگی با 
روی باز می پذیرد، گوش می دهد و ما آمادگی 
تکمیل مصوبه را داریم؛ اما اینکه دخالت معدل 
نمرات لغو شود؛ این حتما اتفاق نمی افتد 
کرد.« به  و اصل مصوبه تغییر پیدا نخواهد 
گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش، حجت الاسلام عبدالحسین 
خسروپناه، گفت: در جلسه شورای ستاد علم 
ح  و فناوری یکی از بحث های مهمی که مطر
شد مربوط به آیین نامه داخلی ستاد بود که 
نهایی شد و به تصویب رسید و طبیعتا در 
تصویب  باید  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای 

نهایی شود. دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی 
مهم  بحث های  از  یکی  همچنین  افزود: 
گزارشی بود که از آزمون نهایی مدارس توسط 
وزارت آموزش و پرورش داده شد؛ این گزارش 
که شورای عالی انقلاب  و همچنین نظارتی 
فرهنگی و دبیرخانه شورا دارد نشان می دهد 
که وزارت آموزش و پرورش با دقت و با نهایت 
حساسیت با همکاری مجموعه وزارتخانه ها، 
وزارت ارتباطات و سایر مجموعه های امنیتی، 
این آزمون را برگزار می کنند. خسروپناه گفت: از 
وزیرآموزش و پرورش و مجموعه وزارتخانه و همه 
دستگاه هایی که در اینجا همکاری کرده اند 
کید می کنم که  تشکر می کنم و به خانواده ها تا

مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی در بحث 
کنکور که سال گذشته اجرا شد و امسال هم 
اجرا شد و دارد می شود؛ این مصوبه مستقر 
شده است. وی افزود: این مصوبه شورا، یک 
مصوبه کاملا تمدنی است. هم جلوی دست و 
پای این مافیایی که در این زمینه دنبال ثروت 
اندوزی بودند گرفتند و از طرفی هم که خیلی 
کید بر کتاب های  مهم است دانش آموزان با تا
درسی و استفاده از معلمان، درس ها را دنبال 
می کنند و می گذرانند.  دبیر شورای عالی انقلاب 
پیدا  تغییر  مصوبه  بنابراین  گفت:  فرهنگی 
نخواهد کرد و مصوبه، مصوبه ای قطعی است 
و امسال هم به عنوان دومین سال با دقت و 

درایت، وزارت آموزش و پرورش دارد مصوبه 
را اجرا می کند. خسروپناه افزود: حراست و 
بحث امنیتی پرسش ها، به ویژه سوالات هم 
به صورت تشریحی است؛ طبیعتا این حراست 
و امنیت سوال ها رعایت می شود و با دقت لازم 
این مصوبه اجرا می شود. وی گفت: بنابراین 
خانواده ها دلهره نداشته باشند این مصوبه را 
مصوبه قطعی بدانند که سال های آینده هم 
اجرا خواهد شد. دبیر شورای عالی انقلاب 
گر عزیزان پیشنهادهایی دارند  فرهنگی افزود: ا
یا نواقصی بر این مصوبه در نظر دارند، شورای 
عالی انقلاب فرهنگی با روی باز می پذیرد، گوش 
می دهد و ما آمادگی تکمیل مصوبه را داریم؛ 
اما اینکه دخالت معدل نمرات لغو شود، این 
حتما اتفاق نمی افتد و اصل مصوبه تغییر پیدا 
گر نیاز به اصلاحاتی داشته باشد  نخواهد کرد. ا

شورا آمادگی پذیرش اصلاحات را دارد. 


